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TIPS VOOR HET PRATEN MET 
PEUTERS 
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Jonge kinderen die nog weinig spreken 
hebben soms wat extra aandacht nodig. De 
beste taalleraar in deze fase bent u als ouder. 
Daarom hieronder een paar adviezen om de 
taal en de spraakontwikkeling wat extra te 
stimuleren. 

Luisteren, om te leren praten is het noodzakelijk dat 
je goed kunt luisteren. Het is dus belangrijk dat u 
na gaat of uw kind goed kan luisteren. U kunt dit 
oefenen b.v. door samen liedjes te zingen met 
gebaren of klappen. Vooral als uw kind wat druk is, 
zijn luisteroefeningen heel zinvol. 

Gelaatsgerichtheid, hiermee bedoelen we of uw 
kind naar u kijkt terwijl u praat. Dit is belangrijk 
omdat het kind hiervan leert hoe het woorden 
moet uitspreken, maar het verbetert ook de 
luisterhouding. 

Imitatie, praten wordt geleerd door nadoen. Als uw 
kind uw woorden of geluidjes niet imiteert kunt u 
dit uitlokken door af en toe zelf uw kind eens na te 
doen. 

Praten, het echte praten is bij ieder kind 
verschillend. Toch doorlopen de meeste kinderen 
wel een aantal fasen; eerst het brabbelen, daarna 
klanknabootsende woordjes (broem-broem voor 
auto), daarna de 1-woordzin en vervolgens de 2-
woordzin (papa auto? I.p.v. is dat de auto van 
papa?) 

Hieronder  en hiernaast volgen een paar tips om het 
praten te stimuleren:  

Vertel uw kind waar u mee bezig bent 
Breng onder woorden waar u mee bezig bent en 
wat u doet, ook als u denkt dat uw kind het nog niet 
allemaal begrijpt. 

Geef uw peuter de gelegenheid om zelf te praten: 
Trek tijd uit om met uw peuter te praten. Hierdoor 
leert de peuter spelenderwijs veel woorden en 
zinnen actief gebruiken. Luister geduldig.  
Probeer een reactie uit te lokken door een stilte of 
een prikkelende opmerking: Door een prikkelende 
bewering te doen (b.v.“Ik vind spruitjes heerlijk!”) 
roept u een reactie op bij uw kind.  
Stel regelmatig open vragen 
Probeer regelmatig open vragen te stellen, waarbij 
uw kind moet nadenken en een wat langer antwoord 
moet geven dan alleen ja of nee zoals bij gesloten 
vragen.  
Neem uw kind serieus en praat over wat het kind 
bedoelt: Probeer uw kind goed te begrijpen. Als uw 
kind iets zegt dat onbegrijpelijk of onlogisch lijkt, 
denk dan niet te snel dat het onzin is, maar vraag 
door.  
Reageer positief op de uitingen van uw kind, ook al 
is de uiting niet correct: Alle kinderen maken fouten. 
Deze 'fouten' horen bij het leerproces. Wijs het kind 
niet uitgebreid op zijn 'fouten', maar verbeter hem 
onopvallend door de zin goed te herhalen.  
Leer uw peuter woorden die passen bij wat er op 
dat moment gebeurt: Gebruik woorden uit de 
omgeving van het kind, uit het prentenboek dat u 
voorleest of over de dingen die het kind 
bezighouden.  
Speel (taal)spelletjes met uw kind, zing liedjes en 
zeg rijmpjes op: Door taalspelletjes als "Wat is er 
allemaal rood in de kamer?" of "Wat is er allemaal 
klein/groot/vierkant/rond/zacht in de kamer?" leert 
het kind spelenderwijs veel woorden. Ook door 
kinderliedjes en rijmpjes leren jonge kinderen veel 
nieuwe woorden.  
Lees een prentenboek meerdere keren voor: 
Een prentenboek mag best iets te moeilijk zijn. Lees 
het vaker voor, bijvoorbeeld een week lang elke dag. 
U merkt wel aan uw kind of het dat nog steeds leuk 
vindt.  

Voor vragen of informatie kunt u terecht bij de logopediste op school, op het kinderdagverblijf/ peuterspeelzaal. 


